
Verksamhetsberättelse 2024 för rådet för 
funktionshinderfrågor vid miljö- och 
hälsoskyddsnämnden och fastighetsnämnden 
 
Rådet har sammanträtt enligt nedan: 
7 februari 
6 mars gemensamt med idrottsnämndens råd för funktionshinderfrågor. 
10 april 
29 maj, presidiemöte med fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden.  
4 september 
1 oktober, möte med miljö- och hälsoskyddsnämnden 
22 oktober, möte med fastighetsnämnden 
6 november gemensamt med idrottsnämndens råd för funktionshinderfrågor. 
4 december 
 
Rådet har haft sju sammanträden. Vid två tillfällen har vi sammanträtt med rådet för 
funktionshinderfrågor vid idrottsnämnden.  
 
 
När vi summerar året vill vi särskilt lyfta följande positiva punkter: 
7 februari protokoll 1 § 5 . 
Fastighetskontoret ska även arbeta med att förbättra sin kravställning och uppföljning 
av tillgänglighetssakkunnigas kompetens.  
Fastighetskontoret ska även arbeta med att förbättra sin kravställning och uppföljning 
av tillgänglighetssakkunnigas kompetens, i syfte att säkerställa  
att kunskap om och förståelse för de olika tillgänglighetskraven finns med i 
projektgrupper. Kontoret ska dessutom arbeta med att sprida kunskapen  
om och öka tillgänglighetsfrågorna på kontoret. 
2024 är fokus på idrott. Förvaltningschef Anders Kindberg menar att rådet har goda 
möjligheter att komma med synpunkter i planeringen av projektet. 
 
6 mars protokoll 2, gemensamt med idrottsnämndens råd. 
Här fylls kunskapsbanken på med nya fakta för ledamöterna bl.a. av barnchecklistan, 
information om riktad/inkluderad verksamhet för barn, unga och vuxna med 
funktionshinder. Mycket givande. 
 
4 april protokoll 2 § 5. 
Miljö och hälsa fokusområden. Rådet kommer att tillsammans med förvaltningen 
jobba med fokusområden över tid. Till att börja med läggs fokus på 
livsmedelsinformation. Dvs märkning av produkter. Är den läsbar? Hur är storlek på 
texten, hur ser bakgrunden ut? Tillsyn av märkning ur ett tillgänglighetsperspektiv ska 
bevakas. 
 
En ny kemikalieplan ska tas fram. Fokus ligger på PFAS, ftalater, bisfenoler m.m. 
rådet kommer att vara behjälpliga med olika synpunkter ur vår synvinkel. 
 
§ 6 Hammarbyhöjden idrottshall.  



Möjlighet till parkering samt angöring till hallen diskuteras och kommer att bevakas 
fortsättningsvis. 
§ 7 samma sak här, dvs problem med angöring till anläggningar. 
 
29 maj minnesanteckningar från möte med fastighetsnämndens presidium 
Clara Lindblom säger att det skulle vara intressant att få en inventering av 
fastighetskontoret som visar på vilken geografisk spridning som finns av hallar för 
parasport i staden. Clara ber att få återkomma till rådet i frågan och ber Anders om 
en kartläggning. Detta ser vi fram emot.  
 
29 maj minnesanteckning från möte med miljö- och hälsoskyddsnämndens 
presidium.  
Rådet är mycket positivt till miljöförvaltningens arbete med fokusområden för 2024.  
Ett av rådets fokusområden är märkning och allergikost. Ett verksamhetsområde som 
i stort styrs av EU-lagstiftning och därmed är svårt för förvaltningen att påverka. 
Rådet har tillsammans med livsmedelskontrollen på miljöförvaltningen diskuterat hur 
teknik skulle kunna vara hjälpsamt i frågan om märkning och allergikost. Ett förslag 
som rådet framfört är att livsmedel kan märkas med QR-koder för att kunna dela 
ytterligare information om innehållet i produkter (det är t.ex. inte krav på att ange 
kryddor som inte står på allergilistan).  Anna Hadenius, förvaltningschef 
miljöförvaltningen, tycker att det är ett kreativt sätt att lösa ett problem och att det är 
något miljöförvaltningen skulle kunna lyfta i mötet med näringslivet. Anna håller med 
om att QR-koder skulle ge möjlighet att dela mer information om produkter och att 
informationen skulle bli mer tillgänglig.  
Detta arbete fortsätter över tid och vi följer utvecklingen med spänning. 
 
Vi kommer att försöka kopiera idrottsförvaltningens råd om att lämna ifrån oss input 
till VP tidigare än förut. Det bör ske under våren innan sommaruppehållet. Då hinner 
förvaltningen jobba in våra förslag i sitt arbete med VP-  
Vi behöver dock få till ett möte extra för detta under våren för detta arbete.   
 
4 september återkoppling angående läsbarhet på förpackningar och allergikost. 
Planering för fokusområde till verksamhetsplan 25.  
Förslag till aktivitet i verksamhetsplanen 2025. Miljöförvaltningen föreslås genomföra 
kontroll av förekomst av förbjudna allergiframkallande ämnen i kosmetiska produkter 
som säljs i detaljhandeln. Till kosmetiska produkter räknas exempelvis tvål, 
schampo, tandkräm, smink, hudkräm, hårfärger och solskyddskrämer.  
Rådet uppmanas ta med sig produkter hemifrån till kommande sammanträde som 
rådet tillsammans med miljö- och hälsoskydd kan granska och diskutera.  

Frågan om skyddsrum som ryms inom fokusområdet ”Rätten att kunna ta del av 
den fysiska miljön och garanteras säkerhet i kris”, kan bli aktuell för rådet om 
fastighetskontoret får ett budgetuppdrag 2025 för detta. Rådet ber Ali att återkomma 
till rådets möte i december med en redovisning av kontorets budgetuppdrag som har 
bäring på rådets frågor.   

22 oktober möte med fastighetsnämnden. 



Rådet har under en period stött på problem i fastighetskontorets projekt som rör 
begränsningar och brister i detaljplanearbetet gällande tillgänglighet. 
Clara Lindblom (V) svarar att arbetet i fallet med Nytorps gärde involverar 
fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret, exploateringskontoret och trafikkontoret. 
Frågan om angöring för färdtjänst och bil hanteras inom ramen för detta arbete. Clara 
tackar för att rådet tog upp detta på presidiemötet i våras. Ansvariga politiker har 
agerat och arbetat för att badet på Nytorps gärde ska bli tillgängligt enligt stadens 
riktlinjer. Kommunfullmäktige har beslutat att alla bad i staden ska vara tillgängliga, 
att det ska finnas angöring och parkering för personer med funktionsnedsättning. 
Processen för detta är inte i mål än i detaljplanearbetet men det är 
kommunfullmäktiges beslut som gäller. Fastighetsnämnden och bostads- och 
fastighetsroteln kommer att bevaka och säkerställa detta. Från politiskt håll vill 
nämnden understryka att alla ska kunna använda Stockholms bad. 
 
En översyn ska göras av hur möjligheterna att utöva parasport är fördelade i staden. 
Rådet bjuds in till en workshop om detta tillsammans med fastighetsroteln och 
idrottsroteln i närtid. Det blir spännande! 
 
Det negativa vi upplever under detta år är att det nya arbetssättet gör att tiden för 
dragningar av projekt från fastighetskontoret har minskat. Rådet vill trycka på att det 
är viktigt att rådet är insatta i fastighetskontorets projekt. Rådet skulle även önska att 
det gick att avsätta ytterligare tid för att formulera förslag till aktiviteter till 
verksamhetsplan på våren 2025. Alla våra sammankomster sker i Tekniska 
nämndhuset. Rådet skulle önska att åka på studiebesök under kommande år, vilket 
inte skett under 2024. 
 
 
 
För rådet  
Stefan Mattsson  Dolores Back    
Ordförande   Vice ordförande  
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